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ZAPYTANIE*

Opis stanu faktycznego:
Szanowny Panie Prezydencie.

Uprzejmie informuję, iż w dniu 2 września 2024 roku uczestniczyłem w dyżurze radnego w 

siedzibie Rady Osiedla Jamno-Łabusz, na który przybyło liczne grono mieszkańców tego 

osiedla.

Mieszkańcy podkreślali zły stan dróg na osiedlu, brak chodników, oświetlenia i ścieżek 

rowerowych oraz konieczność systematycznego utrzymywania dróg tymczasowych. 

Przykłady:

• ul. Błękitna i Gwiezdna - drogi wysypane żwirem, rozjeżdżane przez ciężki sprzęt 

jeżdżący na budowy, głębokie koleiny utrudniają jazdę prywatnymi samochodami tych ulic. 

Ulice równane tylko raz w roku po licznych interwencjach mieszkańców;

• brak ścieżki rowerowej i oświetlenia ulicznego od OTO PARKU (ul. Koszalińska) 

przynajmniej do ulicy Sprężarkowej

• pobocze wąskiej drogi Jamno Labusz wymaga naprawy, gdyż zagłębienia w nim sięgają 

30 cm;

• i wiele innych;

To tylko niektóre przykłady problemów zgłaszanych przez mieszkańców osiedla Jamno- 

Łabusz, funkcjonującego w granicach miasta Koszalina od 1 stycznia 2010 roku.

Pytania:

Czy byłoby możliwe, by Zarząd Dróg i Transportu w uzgodnieniu z Radą Osiedla Jamno- 

Łabusz opracował dokument, nazwany przeze mnie roboczo „Program rewitalizacji dróg. 

chodników, ścieżek rowerowych Osiedla Jamno-Łabusz”.

Dokument pozwoliłby na oszacowanie przybliżonych kosztów budowy i remontów dróg, 

chodników, ścieżek rowerowych i oświetlenia oraz usystematyzowałby priorytety 

inwestycyjne i remontowe na tym Osiedlu.



Każdy z nas rozumie trudnij sytuację finansową miasta, natomiast proponowane przeze mnie 

opracowanie pozwoli zdiagnozować stan techniczny infrastruktury drogowej i oświetlenia na 

terenie przedmiotowego osiedla oraz zaproponować rozciągnięte w czasie działania, mające 

na celu zrealizowanie zadań własnych gminy w tym zakresie.

Niewątpliwie podobne opracowania powinny powstać dla innych osiedli, zlokalizowanych na 

peryferyjnych obszarach Koszalina.

Podpis radnego

‘Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Zapytanie powinno zawierać 
krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jego przedmiotem oraz 
wynikające z niego pytania.

„Podstawa prawna" - art. 24 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 08 marca 

1990 roku oraz § 34 Statutu Miasta Koszalina.
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Uprzejmie informuję, iż podczas dyżurów Radach Osiedli ich członkowie zwracali uwagę na 

następujące problemy funkcjonowania tychże rad:

• Nadrzędny problem dotyczył kwestii finansowania działalności rad osiedli.

Funkcjonujący przynajmniej od 6-ciu lat normatyw 12 zł/ I mieszkańca osiedla nie 

uwzględnia inflacji, która w stosunku do roku 2019 (roczny wzrost cen towarów i usług 

konsumpcyjnych) do 1 półrocza 2024 roku wyniosła ponad 42.23%. Czyli realny normatyw 

powinien wynosić 17 zł/l mieszkańca tym bardziej, że na niektórych osiedlach Koszalina 

liczba mieszkańców się zmniejszyła. Np. budżet rady Osiedla Jamno-Łabusz wynosi ok. 19 

tys. zł rocznie.

• Koszt utrzymania siedzib rad osiedli pokrywany jest z budżetu tychże rad i jest różny w 

zależności od możliwości lokalowych na danym osiedlu. 1 znów przykład - koszt utrzymania 

siedziby rady osiedla Jamno-Łabusz to około 40 tys. zł rocznie, opłacany z dodatkowej 

subwencji dla rady osiedla z budżetu miasta i płacony do ZBM, który jest jednostką 

organizacyjną miasta Koszalina. Proponuje się koszt utrzymania siedzib rad osiedli pokrywać 

bezpośrednio z budżetu miasta.

• Rady osiedli posiadają pewne kompetencje w zakresie opiniowania i konsultowania 

przedsięwzięć realizowanych na terenie osiedla, o których mowa w § 20. ust. I. pkt 9. 10. II. 

12, 13, 14, 21 statutu osiedla-jednostki pomocniczej miasta Koszalina. W wielu 

przypadkach rady osiedli były w ubiegłych latach pomijane w procesie uzgadniana 

przedsięwzięć, np. parę lat temu na osiedlu Morskie próba lokalizacji stacji rozprężania gazu 

LCNG w bezpośrednim sąsiedztwie osiedla domów jednorodzinnych (nieskuteczna), 

lokalizacja myjni samochodów ciężarowych tamże (skuteczna), itp. Proszę o respektowanie 

uprawnień rad osiedli przez jednostki organizacyjne miasta Koszalina.



• Dla podniesienia znaczenia rad osiedli zasadne byłoby przeprowadzanie odbiorów 

końcowych robót budowlanych związanych z budową dróg, chodników, oświetlenia i innych, 

będących zadaniami własnymi gminy - przy udziale przedstawicieli rad osiedli.

Pytania:

Kadencja rad osiedli upływa jesienią 2026 roku. Proponuję zastanowić się nad potrzebą 

przemodelowania systemu funkcjonowania rad osiedli, ich uprawnień i kompetencji, źródeł 

finansowania, jak również przeanalizować zasięgi terytorialne osiedli, gdyż osiedla co do 

zasady powinny integrować swoich mieszkańców, co w przypadku osiedli rozciągających się 

od centrum Koszalina po jego kresy nie jest skuteczne.

Podpis radnego

‘Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Zapytanie powinno zawierać 

krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jego przedmiotem oraz 

wynikające z niego pytania.

„Podstawa prawna" - art. 24 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 08 marca 

1990 roku oraz § 34 Statutu Miasta Koszalina.


